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§ 97 

Diarienr: 2015UTN/0318 

 

Skolinspektionens regelbundna tillsyn i Värmdö kommun 2015 

Beslut 

Redovisning av åtgärder utifrån Skolinspektionens föreläggande avseende huvudmannens 

utveckling av utbildningen i förskoleklass och grundskolan godkänns. 

Beslutsnivå 

Utbildningsnämnden 

Ärendebeskrivning 

Skolinspektionen genomförde under hösten 2015 regelbunden tillsyn i Värmdö kommun. 

Skolinspektionen granskar regelbundet all skolverksamhet i Sverige utifrån de lagar och 

regler som gäller för den granskade verksamheten. Skolinspektionens tillsyn bidrar till trygg 

miljö, goda kunskapsresultat och en likvärdig skola för alla elever.  

 

Tillsynen för förskoleklass och grundskola resulterade i en tillsynsrapport med två 

identifierade förbättringsområden förutsättningar för utbildningen och utveckling av 

utbildningen vid skolenheterna.  

 

Inom området förutsättningen för utbildningen var arbetsområdena följande:  

 Säkerställa att tillgång till personal med kompetens så att elevernas behov av 

vägledning inför val av framtida utbildnings- och yrkesverksamhet tillgodoses. 

 Säkerställa tillgång till, främst förebyggande och hälsofrämjande, elevhälsa. 

 

Inom området utveckling av utbildningen vid skolenheterna var arbetsområdena följande:  

 Följa upp resultat och dokumentera uppföljningen.   

 Besluta om nödvändiga utvecklingsåtgärder utifrån en analys av det som framkommer 

i uppföljningen samt dokumentera de beslutade åtgärderna. 

 Planera för genomförandet av utvecklingsåtgärder och genomföra dessa samt 

dokumentera planering och åtgärder.  

 

Utbildningsnämnden godkände delredovisningen som gällde utveckling av utbildningen vid 

skolenheterna 2016-04-28 § 46.  Delredovisningen godkändes av Skolinspektionen. 
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Utbildningsnämnden godkände redovisningen av åtgärderna 2016-06-16 § 70. I redovisningen 

framgår att 60 % av skolorna hade tillgång till studie- och yrkesvägledare och att det samtidigt 

pågår ett kommunövergripande arbete för att säkerställa att det finns en skolorganisation som 

tillser studie- och yrkesvägledning inom ramen för ordinarie undervisning på de skolor som 

inte har en utbildad yrkes- och studievägledare. Det framgår att samtliga skolor arbetar med 

att ta fram en plan för hur man organiserar studie- och yrkesvägledning. 

 

Skolinspektionen beslutade 2016-08-17 att bristerna gällande hela området utveckling av 

utbildningen vid skolenheterna samt delen om tillgång till elevhälsa, främst förebyggande och 

hälsofrämjande var avhjälpta genom åtgärderna. Dock kvarstår bristen om att tillgång till 

personal med kompetens så att elevernas behov av vägledning inför val av framtida 

utbildnings- och yrkesverksamhet tillgodoses och ska efter förlängd svarstid återrapporteras 

2016-11-01. 

Ärendebeskrivning 

Skolinspektionen anger i sitt uppföljningsbeslut (dnr 43-2015:4067) att Värmdö kommun 

saknar tillgång till personal med kompetens att elevernas behov av vägledning inför val av 

framtida utbildnings-och yrkesverksamhet tillgodoses. 

 

I redovisningen beskrivs hur huvudmannen arbetar för att tillse att det på grundskoleenheterna 

finns tillgång till tillgång till personal med sådan kompetens att elevernas behov av 

vägledning inför val av framtida utbildnings- och yrkesverksamhet kan tillgodoses. Samtliga 

grundskolor har skrivit fram en plan för studie- och yrkesvägledning för att säkerställa att 

eleverna får vägledning inför framtida utbildnings- och yrkesverksamhet både inom ramen för 

ordinarie undervisning samt genom vägledning av utbildad studie- och yrkesvägledare. 

Reservationer och protokollsanteckningar 

Socialdemokraterna (S) lämnar följande protokollsanteckning: 

” Den socialdemokratiska gruppen ställer sig bakom redovisningen till Skolinspektionen 

angående hur huvudmannen kan säkerställa att tillgång till personal med kompetens så att 

elevernas behov av vägledning inför val av framtida utbildnings -och yrkesverksamhet 

tillgodoses. Vi ser denna ökade gemensamma systematik som ett bra steg framåt. Det är också 

positivt att 1 mnkr är anslaget för 2017 för detta arbete.  

Vi vill särskilt uppmärksamma att kommunen har ett ambitiöst och genomarbetat upplägg när 

det gäller Prao, vilket vi verkligen vill premiera. Värmdös elever ges möjlighet att gå ut på 

prao i både åk 8 och 9 vilket vi ser som ett viktigt steg i att få en erfarenhet av och närhet till 

arbetsmarknaden. Vi har förstått att detta inte är en självklarhet i våra grannkommuner.” 
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Sändlista för beslutsexpediering 

Skolinspektionen 

Grundskolerektorer 

 

 

  


